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Anteckningar 

NÄRVARANDE 

Andreas Lökholm, ordförande,  
Sofia Grebner, vice ordförande, Mölndal 
Anders Hedman, Ale 
Stefan Hagebring, Alingsås 
Jamileh Mobaser, Göteborg 
Hans Frimanson, Härryda 
Frida Svärd, Kungsbacka 
Sofia Schubert, Kungälv 
Monika Nilsson, Lerum 
Yvonne Jansson-Sandberg, Lilla Edet 
Sandra Tedenby, Stenungsund 
Brita Malmcrona, Öckerö 
Amir Fikic, Göteborgsregionen 
Jenny Hostetter, Göteborgsregionen 
Marie Egerstad, Göteborgsregionen 
Linda Andersson, Göteborgsregionen 
Fredric Alvstrand, Göteborgsregionen 
Lars Jerkeman, Göteborgsregionen 

Deltog ej 

Lena Almqvist, Partille 
Anna-Maria Olausson, Tjörn 
 

1. Extern gäst/gäster 
• Stärkt vuxenutbildning för nyanlända 

I februari 2023 startades projektet som är treårigt och med utgångspunkt i 
behov som identifierats inom tidigare GR-projekt på vux.  
Finansiering sker via Amif.  
 
Projektet är uppdelat i tre delar.  
- Första delen handlar om att utveckla och filma forskningsbaserat arbete 

med språk- och yrkesintegrering inom yrkesutbildningar med 
språkstöd/kombo. 

- Andra delen om att stärka kvaliteten i studie-och yrkesvägledning genom 
ökad kunskap och tillgänglighet. 

- Tredje delen undersöker förutsättningar för regional samordning av 
vägledning.  

- Finns även en tredje del med annan inriktning; förutsättning för regional 
samordning för att trygga övergångar från språkintro till vux.  
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I arbetet med tredje delen finns frågor som Vuxenutbildningsnätverket  
gärna får komma med inspel på. På kommande möte i nätverket återkopplas 
kring frågeställningarna.  

 
- Finns det önskemål om att GR stöttar med metodik och arbetssätt 

rörande att trygga övergångar från språkintroduktion till 
vuxenutbildning samt rekrytering till språkstödsutbildningar? 

- Är det mer intressant att behålla den ursprungliga inriktningen för del 3, 
men utan att ta fram visuellt instruktionsmaterial rörande 
ansökningsprocessen till GRvux-utbildningar? 

 
Vid frågor, kontakta; 
 jenny.hostetter@goteborgsregionen.se 
 
 
Ur diskussion: 

- Vad avses med regional samordning 
- SYV har beskrivit en diskrepans mellan det man hinner med och det som 

är krav. Här finns idéer om filmer, joursamtal etc.  
- Språkintroduktion och filmer är två skilda saker. Vad behöver man 

göra själv och vad fungerar bäst att göra tillsammans 
- Räcker tiden för vägledarna för detta 
- Tiden finns inte för att stötta i hela ansökningsförfarandet 
- Beskriv gärna hur behovet ser ut. Vägledning har inte landat in som 

prioritet 
 
Bilder bifogas 
 

2. Ekonomi, beslut/information 
• IKE och priser för egenregi, 2025 

För att hinna med arbetet med IKE 2025 och prislista för egenregi i god tid, 
behöver ekonomigruppen komma igång.  
Ekonomigruppen saknar representant för södra noden och ser gärna att 
denna tillsätts snarast. Det är nodrepresentanten man i kommunerna ska ta 
kontakt för att få information om arbetet med IKE och prislista för egenregi.  
 
Under mötet tillsattes Hans Frimanson, Härryda som representant för södra 
noden. 

 

3. Utbudsplanering, beslut/information 
• Aprilstart, beslut 

Utbudsplaneringsgruppen förslag till en aprilstart har tidigare skickats ut.  

mailto:jenny.hostetter@goteborgsregionen.se
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En sen förfrågan på ny utbildning inom besöksträdgård har inkommit från 
Lerum. Innan godkännande behöver Lerum säkerställa att utbildningen inte 
”krockar” med befintlig i Partille.  
 
Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 
att godkänna förslag till utbud avseende aprilstart enligt tidigare utsänd 
information, samt 
att godkänna ny utbildning inom besöksträdgård om sådan godkänns efter 
avstämning mellan kommuner. 

4. Information/diskussion 
  

• Äldreomsorgslyftet 
Regeringen har aviserat att man vill göra nya satsningar inom 
äldreomsorgslyftet. Inför ett eventuellt nytt statsbidrag behöver kommunerna 
skicka in aktuella uppgifter. Ambitionen är att ha allt klart och på plats när 
det väl beslutas om att släppa ansökan.  
 
Det finns mycket påtryckningar ute i kommunerna kring möjligheten att 
kompetensutveckla redan befintlig personal.  
 
Diskuterades kring en framtida samordning.  

 
• Validering – fortsatt arbete, kort inflygning 

En kort inflygning inför kommande möte i nätverket där en längre diskussion 
kommer att genomföras.  
 
Information – mellan kommun/uba och till sökande: 
- Gemensam information om validering på kommunernas hemsidor i syfte att 
säkerställa likvärdighet gällande validering inom GR 
- Överföring av inledande kartläggning till utbildningsanordnare 
- Regelverk – GDPR, Skollagen, etc. 
- Tekniska förutsättningar – möjligheter inom nytt elevhanteringssystem 
Förutsättningar hos respektive kommun måste beaktas för att detta skall bli 
görbart. 
- Hur säkerställer vi likvärdigheten i vad som är att betrakta som en 
inledande kartläggning? (denna fråga diskuterades mer av vägledare vid 
valideringsdagen) 
- Validering inom kombinationsutbildningar 
 
Delregional samverkan: 
- Valideringscentrum – kopplade till geografiskt område eller bransch? 
- Påverkan kommande frisök inom yrkesvux 
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Under tidigare gemensamma diskussioner har det framkommit att både 
vägledare och rektorer är ganska nöjda med att det vi erbjuder just nu är 
tillräckligt. Därför behöver vi också tänka kring vilket intresse som finns hos 
nätverket att gå vidare med dessa frågor, utöver de rent praktiska ovan. 
 
Diskussionspunkter till kommande nätverksmöte: 
- Vilka frågor tycker nätverket att vi ska prioritera? 
- Hur ska frågorna beredas – på nätverket, inom noderna eller i en särskild 
arbetsgrupp? Vilket uppdrag är i så fall aktuellt för sådan grupp? 

 
• Framtida rekrytering till gemensamma yrkesutbildningar 

Det här är en stor utmaning och ett gemensamt grepp behövs för att vända 
den fallande ansökningstrenden. Hur ser man på det fortsatta arbetet, är det 
en eventuell arbetsgrupp som ska ta frågorna vidare eller hur tänker man i 
kommunerna.  
 
Ur diskussion 
- Det är samma problem i hela regionen. En stor fråga är hur man ska nå 

de som är arbetslösa och inskrivna på AF? 
- Är det intressant att få fram mer och fördjupad statistik så är det en 

möjlighet 
- Preparandkurser för de obehöriga, hur kan man få in det inom befintlig 

verksamhet.  
- Med kommande varsel kan det bli förändring, så frågan är hur vi bäst 

förbereder oss 
- Om man väl lyckas få in de sökande i utbildning så kommer nästa 

utmaning, att få dem att stanna. Hur gör vi utbildningarna attraktiva? 
- Kanske kan samordning kring vägledning vara av vikt att se över. 
- Antalet ansökningar är många och svåra att hinna med i samband med 

varje start.  
 

På kommande möte fortsätter diskussionen kring hur man går vidare i 
frågan. Fundera gärna på behovet av mer statistik och/eller vilka frågor som är 
av stor vikt att komma vidare med.  
 

• Samverkansavtal – fortsatt diskussion 
Informerades om den fortsatta hanteringen av ett nytt samverkansavtal. 
Det har inkommit en fråga kring en formulering i befintligt förslag på 
samverkansavtal. Detta innebär att ett nytt förslag tas fram och behöver 
hanteras i de olika instanser som beslutar om ett godkännande.  
För att inte riskera att hamna i en situation utan ett godkänt samverkansavtal 
kommer Utbildningschefsnätverket att enas kring en avsiktsförklaring.  
 
Något slutdatum är inte satt, men ärendet kommer att hanteras skyndsamt.  
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Då Vuxenutbildningsnätverket har en viktig roll i arbetet med 
samverkansavtalet har en arbetsgrupp utsetts för det fortsatta arbetet.  
Arbetsutskottet har tittat på några av de frågor som gruppen i första steget 
har att se över.  
 
- Principer för utbudsplaneringen, dvs vilka utbildningar som ska 

prioriteras och var de ska förläggas? 
- Hur ska samverkan ske för utbudsplanering? Vilka forum behövs? 
- Hur ska vi förhålla oss till de tidigare kommunala utbildningarna vid 

utbudsplaneringen? 
- Hur kan vi behålla den kommunala flexibiliteten vid start av 

utbildningar? 
 
Har man önskemål om tillägg av frågor kontakta: 
marie.egerstad@goteborgsregionen.se 

 
Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 
att godkänna gruppens uppdrag i arbetet med samverkansavtalet.  
 
Bilder bifogas 
 
 
• Regionala planeringsunderlag 

Kort information om de regionala planeringsunderlag som Skolverket har 
släppt. Finns en stor diskrepans vad gäller de siffror som kommer fram i 
underlagen. Skolverket sätt att räkna överensstämmer inte med hur GR ser 
på detta. Det innebär att det i statistiken saknas ett stort antal studerande.  
Frågan kommer att tas upp för diskussion i olika forum. Om det är dessa 
siffror som kommer att ligga till grund för framtida statsbidragsansökningar, 
kommer det att påverka regionen.  
 
• Gemensamt IT-system, fortsatt information 

Avtal för påskrift skickades ut 7 november, så detta är på gång ute i 
kommunerna. I avtalen finns även en uppdaterad tidplan samt datum för när 
systemet går in i förvaltning.  
 
Införandeprojektet har ett fast pris uppdelat på fyra betalningar.  
Förvaltningsavgiften betalas kvartalsvis i förskott från och med Effektiv 
leveransdag. 
 
Förlängning av befintligt system behöver göras av alla kommuner för att inte 
hamna utan avtal. Sista datum för förlängning är juli 2024 och det kommer 

mailto:marie.egerstad@goteborgsregionen.se
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att bli en period med parallella system. Det är upp till varje kommun att ta 
ställning till när man släpper befintligt system för att gå över till Edlevo.  
Kommunerna får ta höjd för en ökad driftskostnad under 2024 och 2025. 
 
På föregående möte kom det önskemål om att få till ett gemensamt möte med 
Tieto och upphandlingsansvarig. GR tar kontakt för att få till ett datum för ett 
sådant första möte. Här behöver man också se över vilka som kan vara 
intresserade av att sitta med från kommunerna.  
Tieto kommer även att längre fram ha enskilda visningar/informationer för 
varje kommun. 
 
Hur går tankarna kring att tillsätta en samordningsgrupp? 
 
Ur diskussion 
- Om implementeringen tar längre tid, hur kommer det att påverka 

priset? 
- Det blir upp till kommunen att stämma av med Tieto 
- Kan befintlig referensgrupp vara aktuell att sätta in i det här arbetet. 

Eventuellt med en utökning av fler personer. 
- En implementeringsgrupp som också arbetar med samordningen kring 

ett nytt system och verktyget Edlevo. 
- Bra om man kan lyfta frågor man brottas med och eventuellt skapa 

grupper utifrån det.  
- En viktig fråga är hur vi tillsammans ska sköta vår samverkan i 

mellanperioden.  
 

Bilder bifogas 

5. Ventilen 
 

• Sjömansutbildning – Öckerö 
Öckerö har fått igenom att starta en utbildning inom Sjöman. Utbildningen 
kommer att tas upp i februari för start i augusti 2024.  
Ekonomigruppen ser över hanteringen för utbildningen, men nätverket 
behöver ta ställning till vilket område utbildningen ska hamna i.  
Ett förslag är Fordon och Transport B.  
 
Nätverket enades om  
 
att godkänna utbildning Sjöman inom område Fordon och Transport B.  
 

 
Antecknat av: 
Linda Andersson 
Göteborgsregionen 
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